

PRESS RELEASE FEBRUARY 13 2020

EUTOPIA SCIENCE AND INNOVATION FELLOWSHIPS PROGRAMME

We are pleased to announce that the EUTOPIA's Science & Innovation Postdoctoral Fellowships Programme (EUTOPIA-SIF) was selected, on February the 3d 2020, under the Marie Skłodowska-Curie COFUND Action from the European Commission's Horizon 2020 Research and Innovation Framework Programme.

It is the first EUTOPIA joint project to be granted a Horizon 2020 funding. With a total of 10.2 Million Euros (5.6 M€ of EU contribution and 4.6 M€ of co-funding by the alliance's members), EUTOPIA-SIF is an ambitious initiative to train 76 young researchers in five interdisciplinary Key Research Areas: **Materials engineering - Data & Intelligence - Health - Sustainability - Welfare & Inclusion.**

Arnaud Lefranc, Vice-president for International scientific development at CY Cergy Paris Université, said: *"The EUTOPIA Science and Innovation Fellowship Program will create outstanding opportunities for talented young researchers to explore new research horizons, within an integrated program, gathering the scientific communities of the EUTOPIA alliance. It aims to train post-doctoral researchers with a high degree of entrepreneurial and innovation awareness to be part of the future generation of Science and Innovation leaders in Europe, capable of addressing the global challenges of our times. The program will also stimulate the furthering of research collaborations and joint projects within EUTOPIA. I look forward to seeing the first cohort of fellows start their research!"*

The project is coordinated by CY Cergy Paris Université for the EUTOPIA alliance. The first call for applications will be published in the fall of 2020. Fellows will be offered full freedom to pursue their research project while benefiting from expert supervision and state-of-the-art research infrastructure. More than 45 companies, local authorities and non-profit organizations who are ready to train or host researchers on secondments already support the program.

* * *

EUTOPIA is an alliance of six universities that have recently been awarded an Erasmus+ 'European Universities' pilot project. The core mission of the EUTOPIA Alliance is to promote a connected and inclusive academic community, addressing global and local challenges, advancing excellence and inclusion, geared towards impact and fostering European economic development and innovation through a deep engagement of the Alliance with its local and regional ecosystems. The EUTOPIA-SIF program is a significant step toward this goal.

PROGRAMME POSTDOCTORAL EUTOPIA SCIENCE AND INNOVATION FELLOWSHIPS

Nous sommes heureux d'annoncer que le programme postdoctoral *EUTOPIA Science and Innovation Fellowships* a été sélectionné le 3 février 2020 par l'action recherche et innovation Marie Skłodowska-Curie COFUND de la Commission Européenne. Il s'agit du premier projet EUTOPIA qui bénéficie ainsi d'un co-financement dans le cadre d'Horizon 2020.

Avec un budget total de 10,2 millions d'euros (5,6 millions d'euros de contribution européenne et 4,6 millions d'euros de cofinancement par les membres de l'alliance), EUTOPIA-SIF (pour « Science and Innovation Fellowships ») est une initiative ambitieuse, visant à former, sur cinq ans, 76 jeunes chercheurs dans cinq domaines-clés de recherche interdisciplinaire : **Ingénierie des matériaux ; Données et Intelligence ; Santé ; Soutenabilité ; Bien-être et Inclusion.**

Arnaud Lefranc, vice-président au développement scientifique international à CY Cergy Paris Université, et coordinateur du programme a déclaré : « *Le programme EUTOPIA- SIF permettra à de jeunes chercheurs talentueux d'explorer de nouveaux horizons de recherche, dans le cadre d'un programme intégré qui réunit les communautés scientifiques de l'alliance EUTOPIA. Il vise à recruter des post doctorants à fort potentiel qui seront sensibilisés à l'esprit d'entreprise et d'innovation pour former la future génération de leaders dans leurs domaines en Europe et capables de relever les défis de notre époque. Le programme encourage également les collaborations entre laboratoires*

et les projets conjoints au sein d'EUTOPIA. J'ai hâte de voir la première cohorte de lauréats entamer leurs recherches ! »

Le projet est coordonné par CY Cergy Paris Université pour l'alliance EUTOPIA. Le premier appel à candidatures sera publié à l'automne 2020. Chaque boursier aura la liberté de poursuivre son projet de recherche tout en bénéficiant d'une supervision d'experts et d'une infrastructure de recherche de premier ordre. Plus de 45 entreprises, autorités locales et organisations à but non lucratif soutiennent ce programme et se sont engagées à former ou à accueillir des chercheurs détachés.

* * *

EUTOPIA est une alliance de six universités qui ont été récemment choisies pour le projet pilote Erasmus+ « Université européenne ». La mission principale d'EUTOPIA est de promouvoir une communauté universitaire connectée et inclusive, de relever les défis mondiaux et locaux, de promouvoir l'excellence et l'accès, de favoriser le développement économique et l'innovation en Europe grâce à l'engagement ferme de l'Alliance avec ses écosystèmes locaux et régionaux. Le programme EUTOPIA-SIF constitue une étape importante vers cet objectif.

Direction Europe - Eutopia

Armando Uribe-Echeverría, Dissemination Officer
33 boulevard du Port
95011 Cergy-Pontoise cedex
+ 33 (0)1 3425 7139 | +33 (0)7 7233 5678
armando.uribe-echeverria@u-cergy.fr |
www.eutopia-university.eu

Direction de la communication

Alison Bocard, chargée de relations presse et de relations extérieures
33 boulevard du Port
95011 Cergy-Pontoise cedex
+ 33 (0)1 34 25 71 37 / + 33 (0)7 85 80 25 33
alison.bocard@u-cergy.fr
www.cyu.fr